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Middelburg, 25 november 2020 
 
Vragen ingevolge artikel 44 van het reglement van orde van Statenlid Trees Janssens  
Betreffende: 
Verlening ontheffing Wet natuurbescherming voor doden van vossen in de gebieden Schouwen-
Duiveland en Yerseke Moer. 
   
Toelichting: 
 
Citaat Provinciaal Blad nummer 8040 d.d. 4 november 2020: 
Gedeputeerde Staten van Zeeland maken in week 45 bekend dat zij het voornemen hebben het 
Faunabeheerplan Vos 2020-2025 gedeeltelijk goed te keuren. Uit dit besluit vloeit tevens het 
voornemen van GS voort, om in het kader van artikel 3.10 van de Wet natuurbescherming de 
volgende ontheffingen te verlenen aan de Faunabeheereenheid Zeeland: voor het doden van 
vossen in de nacht met nachtzichtapparatuur van 1 januari tot en met 30 juni in de gebieden 
Schouwen-Duiveland en Yerseke Moer, en voor het gebruik van geluiddempers door 
faunabeheerders van terrein beherende organisaties bij het doden van vossen. Daarnaast hebben 
GS het voornemen om ontheffing te weigeren voor het doden van vossen in heel Zeeland tijdens 
een uur voor zonsopkomst en een uur na zonsondergang met gebruik van nachtzichtapparatuur. 
 
Citaat uit het Faunabeheerplan Vos: 
“1.2. Dierenwelzijn 
Bij de jacht en faunabeheer of het nalaten van beheer, dient het dierenwelzijn ten allen tijde in 
acht genomen te worden. Fauna kan bij de uitvoering van het beheer worden verstoord, 
gevangen of gedood. Jagers zorgen er altijd voor dat de impact op dierenwelzijn minimaal is.” 
 
De Partij voor de Dieren constateert dat het afschieten van vossen in strijd is met dierenwelzijn en 
dat bovenstaand alinea zichzelf volledig tegenspreekt. Het door de FBE voorgelegde 
Faunabeheerplan is niet gericht op het welzijn van de dieren maar op het afschieten van de 
dieren, en omdat de FBE méér wil schieten dan alleen overdag wordt toestemming gevraagd om 
ook ’s nachts te jagen waardoor de impact op dierenwelzijn alles behalve geminimaliseerd wordt. 
 
Als argument voor het afschieten van méér vossen wordt door de FBE aangedragen: “De predatie 
van de weidevogels en daarmee het uitblijven van broedsucces is ook nog steeds een groot 
probleem en de vos levert hier een grote bijdrage aan.” Deze conclusie is niet onderbouwd, en 
niet onafhankelijk onderzocht, waardoor niet duidelijk is of de vos hier inderdaad een bijdrage 
aanlevert en hoe groot die bijdrage dan is. 
 
Daarover hebben wij de volgende vragen.  
 
Provincie Groningen heeft een genomen besluit tot ‘s nacht schieten van vossen teruggedraaid 
omdat op geen enkele manier aannemelijk gemaakt is dat het doden van vossen in het holst van 
de nacht zal leiden tot een verbetering van het broedsucces van weidevogels. 
https://fauna4life.nl/nachtelijk-afschot-vos-in-groningen-van-de-baan/ 
Is GS bekend met dit besluit? 
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De provincie Groningen heeft haar besluit ingetrokken na het advies van een onafhankelijke 
interne commissie. Volgens deze commissie was niet aannemelijk gemaakt dat het ‘s nachts 
doden van vossen nodig is voor de instandhouding van de weidevogelpopulatie. Neemt GS deze 
vaststelling mee in de beoordeling van het faunabeheerplan vos? Zo nee, waarom niet? 

 
Is GS bekend met het recente onderzoek van Sovon over de predatie van weidevogels en dat daar 
uit blijkt dat het ‘beheer’, oftewel afschot, van predatoren weinig lijkt te helpen en al helemaal 
geen zin heeft als het gebied waar het om gaat voor de weidevogel niet voldoende geschikt is? 
https://www.sovon.nl/nl/actueel/nieuws/probleem-predatie-weidevogels-vraagt-om-maatwerk 
Neemt u dit onderzoek mee in de beoordeling van het faunabeheerplan vos? Zo nee, waarom 
niet? 
 
Is GS bekend met de ervaringen omtrent de vossenjacht in Luxemburg waar sinds 5 jaar de vos 
niet meer bejaagd wordt en ondanks dat de populatie stabiel is? Neemt u dit mee in uw 
beoordeling van het faunabeheerplan vos? Zo nee, waarom niet? 
 
Is GS het met PvdD eens dat ‘beheer’, oftewel afschot, van predatoren niet het beoogde effect 
heeft? 
Zo ja, waarom blijft men dan in deze werkwijze volharden? 
Zo nee, waarom zijn de rapporten en onderzoeken dat dan niet met u eens? 
 
 
Bij voorbaat dank voor de beantwoording van deze vragen. 
 
Hoogachtend, 
 
Trees Janssens 
Statenlid Partij voor de Dieren 
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